
Opět jsem pod sluncem viděl, že běh
nezávisí na snaze hbitých ani boj na
bohatýrech ani chléb na moudrých ani
bohatství na rozumných ani přízeň na těch,
kdo mají poznání, ale jak kdy každému
z nich přeje čas a příležitost.

Objektivní posouzení současných jevů si
vynucuje závěr, že úspěch či neúspěch
v kompetitivních aktivitách nevykazuje
žádnou tendenci souvislosti s vrozenými
schopnostmi, ale že je nutno brát v potaz
značný element nepředvídatelného.

Náhoda – ta královna všeho dění, bohyně,
která určuje osudy bohů i lidí. To ona,
nikoliv bídný člověk, či jeho ještě bídnější
schopnosti určí kdo z nás se stane vítězem,
kdo poraženým. A když se za Vámi
majestátně vztyčí – prázdnota vašich těl i
duší se ještě prohloubí.



Vynikající vlastností díla B. Binky je jeho živost.

Vynikající vlastností díla B. Binky je jeho mrtvolnost.

Hitler byl fašista.

Vaše peníze jsou pro-fašistické.

„Experiment se syrovou stravou“

1. Strava pro Brahmačariju

Moc a kontrola nad vlastní chutí je prvním
úkolem při plnění slibu brahmačariji. Zjistil
jsem, že naprostá kontrola chuti umožňuje
snadné splnění slibu, a proto jsem začal své
stravovací experimenty přizpůsobovat nejen
vegetariánství, ale též brahmačariji. Výsledek
mých experimentů vyznívá následovně:
brahmačarjova strava by měla být omezená,
prostá, nekořeněná a – pokud možno – syrová.
Šest let experimentu mi ukázalo, že ideálním
jídlem brahmačariji je čerstvé ovoce a ořechy.
Absenci vášní, kterou jsem takto získal, jsem do
doby než jsem s dietou začal nepoznal. Když žiji
pouze z ovoce a ořechů, nevyžaduje brahmačarija



z mé strany žádné úsilí. Ovšem od okamžiku, kdy
jsem začal pít mléko, se můj slib brahmačarji stal
daleko obtížnějším. Nemám vůbec žádné
pochyby, že mléčná dieta činí slib brahmačarji
daleko namáhavějším. Nevyvozujte z toho však,
že žádný brahmačarja nesmí pít mléko. To je
potřeba ověřit dalšími experimenty. Jsem však
přesvědčen, že správný poměr ovoce a ořechů
umožní beze zbytku a s velikými výhodami
nahradit mléčnou dietu. Stejně důležitá je pak
syrová strava, se kterou jsem také začal
experimentovat.
…
Nezvyklý a nečekaný zájem vyprovokoval můj
experiment se syrovou stravou. Vyvolal velmi
zajímavou a poučnou korespondenci. Vidím, že
existuje řada lidí, kteří se stravují syrovou
stravou a ještě více těch, kteří se o to již pokusili.
Lidé, kteří mi napsali, jistě prominou fakt, že
nebudu jejich korespondenci probírat jednotlivě,
nicméně všechny mohu ujistit, že všechny návrhy
byly pro mě nové a užitečné. Několik z Vás mne
požádalo o další zprávy z vývoje mého
experimentu.
Tedy experiment stále pokračuje. Byly okamžiky,
kdy jsem lehce pochyboval o moudrosti
pokračování v experimentu – zejména ve



chvílích, kdy mne přepadla mimořádná slabost,
ale má víra ve správnost teorie syrové stravy a má
zaujatost pro tuto myšlenku mi vždy v ukončení
experimentu zabránily. Tento experiment nemá
pouze význam zdravotní, ale také ekonomický,
morální a duchovní. Je velmi důležitý pro indické
pracující, kteří musí v různých částech naší země
namáhavě pracovat. Syrová strava překonává
všechny těžkosti, protože zlepší kvalitu
jakéhokoliv jídla v jakékoliv provincii. Ale o tom
víc až s experimentem pokročím. Zatím však
mohu konstatovat, že syrová strava mi
nezpůsobuje žádné těžkosti. Doktor Ansari, který
mé tělo zná velmi dobře, mne v poslední době
prohlédl 5 krát a konstatoval, že jsem nikdy nebyl
tak zdravý.

Namísto slibného vývoje vás musím seznámit
s tragédií, která se udála tento týden. Přes
veškerou pečlivost  v experimentu se syrovou
stravou jsem musel svůj pokus přerušit. Mírná,
ale stálá úplavice mě uvrhla do lože a přinutila
mne nejen jíst vařenou stravu, ale též pít kozí
mléko. Doktor Harilal Desai se na můj pokyn
pokusil sestavit stravu tak, abych nemusel pít
mléko, ale úbytek váhy a podkožní krvácení
ukončily i tento pokus … moji spolupracovníci



také ukončili pokus se syrovou stravou až na
čtyři, z nichž jeden požívá syrovu stravu více než
rok se skvělými výsledky.
Je jasné, že za mým neúspěchem stojí má chyba
s poměrem nemléčné, nevařené stravy. Dobrým
složením takové stravy dosáhneme daleko lepších
výsledků než se stravou mléčnou či vařenou. Ti,
kteří v experimentu pokračují nesmí přestat jen
proto, že mě – díky mým chybám – postihl
neúspěch. Bůh chce, abych ve svých
experimentech pokračoval (zabývám se jimi již
od svých 18 let a neutrpěl jsem nikdy žádné vážné
ohrožení svého zdraví. Dokud mne bude Bůh
chtít na tomto světě, ochrání mne před
nebezpečím smrti a nenechá mne v mých
experimentech zajít za optimální mez).
…
Základem naší národní stravy by měla být syrová
strava a veganství.“1



Evropan v Čechách

Václav Havel začíná využívat možnosti, které mu nabízí
prezidentský úřad
Všechno ještě není ztraceno, naše společnost není ještě úplně
mrtvá. Tak zní dobrá zpráva, kterou jsme dostali už měsíc po
uzavření opoziční smlouvy číslo dvě. Když 26. ledna
podepsali pravicový Klaus s levicovým Zemanem podrobný
plán, jak se tady bude napříště vládnout, a když jejich
spolustraníci poslušně smlouvu uznali, už se zdálo, že
veškerá zdejší politika bude probíhat pouze v neveřejných
diskusích mezi oběma vůdci. Ale přes všechna hrozivá
varování, jakými jsou útoky opozičněsmluvních politiků na
nezávislé instituce, především centrální banku a Českou
televizi, se objevila i naděje. Nadějí jsou chvályhodné činy,
které podnikl v posledních dvou týdnech prezident Václav
Havel. Jeden život
Především není snadné docenit, jak atmosféře ve společnosti
pomohla prezidentská milost učni Stanislavu Pobudovi,
který byl odsouzen na čtyři roky do vězení za to, že rozdal
osmnáct cigaret marihuany. Nesmyslně tvrdý zákon, který
schválili populističtí poslanci před minulými volbami, tak
nedostal šanci zničit život jednoho člověka. Prezident dal
jasně najevo, že ani napříště by životy ničit neměl. Existuje
také širší rozměr. Marihuanu občas kouří víc než polovina
české mládeže. Zákon proti drogám tak staví mimo zákon
celou generaci a umožňuje ji šikanovat dokonce pomocí
policie. Kdo zažil sedmdesátá léta, ten si dobře pamatuje, že
také tehdy byl dospívající člověk na každém kroku ohrožen
konfliktem se zástupci komunistické moci: stačilo, když
nosil dlouhé vlasy, džíny nebo když se třeba jen vypravil na
taneční zábavu do města, kde ho policisté ještě neznali.
Myšlenka protidrogového zákona vychází z návyků



normalizace, a když se zákon začal tvrdě uplatňovat, bylo to
jako návrat do doby staré dvacet či třicet let. Vzkaz
nejvyššího ústavního činitele, že se nevracíme, je důvodem k
radosti. Prezident svou milostí nepřímo připomíná ještě
jednu obecnou pravdu: nastupující generace musí prosadit
svou, přesněji řečeno nový styl života. Pochopitelně nejde o
zvýšený konzum výrobků z konopí. Jde o to, aby co nejméně
18-30letých muselo ze samých starostí o existenci podřídit
svůj život stylu ustrašené a uzavřené rodičovské generace,
případně aby nebyli jako Stanislav Pobuda vytlačeni za
hranici zákona. Měli by dostat možnost rozhodovat o svém
životě co nejvíc svobodně. Spíše než posilovat represe vůči
mládeži je tedy na místě poradit, jak se nejlépe hledá práce
či bydlení.
Nevzdávat se předem
Václav Havel také využil jednu ze svých silných pravomocí a
pozval na Hrad ministra vnitra Václava Grulicha. Je běžné,
že za prezidentem chodí ministři, Grulichova audience ale
byla výjimečná, protože ji doprovázelo ostré Havlovo
komuniké. Prezident nemá příliš možností, jak vyjádřit
hlasitě nespokojenost s určitým vývojem. Tentokrát se
rozhodl bránit nezávislost České národní banky. ČNB se
nachází pod silným tlakem některých skupin uvnitř opoziční
smlouvy. Politici otevřeně a nezakrytě připravují novelizaci
ústavy, která má centrální banku nezávislosti zbavit. Z
případu nesmyslné a neodůvodněné bytové prohlídky u
bývalého zaměstnance ČNB Jiřího Klumpara (blíže článek
na str. 6) dokonce vysvítá podezření, že policie pracuje na
zakázku finančních skupin, které jsou spojeny s politiky
proti centrální bance zaujatými. Klumparova aféra nakonec
vyvrcholila, když vyšetřovatel řekl do novin, že zvažuje
trestní stíhání celé bankovní rady. Prezident se ozval
především proti této nebezpečné nehoráznosti. Navíc zcela
správně upozornil, že obvinit Jiřího Klumpara, který jako


